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PROTOKÓŁ III/2016 

Z  ZEBRANIA SPRAWOZDAWCZEGO 

  Z MIESZKAŃCAMI  

OSIEDLA TORUŃSKIEGO  

16 LISTOPADA 2016 ROKU  

 

A.Karłowski – Przewodniczący ZOT - otworzył zebranie z mieszkańcami.  

W I terminie brak kworum. II termin zaplanowano o godzinie 17
15

. 

Stwierdzono kworum.  

- lista obecności załącznik nr 1 

Lista obecności Zarządu OT – stanowi zał. do protokołu.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przedstawił zebranym informacje dot. kaskadyzacji Dolnej 

Wisły. Zwrócił się z prośbą do mieszkańców aby podpisali się pod listą mieszkańców 

popierających budowę stopnia wodnego w Siarzewie oraz za budową kolejnych stopni  

w ramach kaskadyzacji Dolnej Wisły. 

Kolejny etap do budowa portu rzecznego, który będzie obsługiwał m.in. porty morskie – to 

szansa na rozwój naszego miasta.  

Zaapelował do mieszkańców o rzetelną segregację odpadów, ponieważ w budownictwie 

wielorodzinnym nadal segregacja nie jest prowadzona w sposób dostateczny. W porównaniu 

do roku 2015 wzrosła o 400 ton ilość odpadów zmieszanych, co wiąże się z wyższymi 

kosztami wywozu i zagospodarowania, co za tym idzie wzrost opłaty za śmieci.  

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. – obowiązujący system gospodarowania odpadami  

w porównaniu do poprzedniego uległ poprawie, szczególnie jest to widoczne w domach 

jednorodzinnych. Niedostatecznie segregacja, która prowadzona jest w budownictwie 

wielorodzinnym spowoduje zwiększenie kosztów za gospodarowanie odpadami. Dodał, że 1 

tona spalenia odpadów to koszt w wysokości 238 zł. Potrzebna jest wzmożona kontrola, 

monitoring oraz edukacja mieszkańców, rozmowy z Prezesami spółdzielni i wspólnot 

mieszkaniowych na temat prawidłowej segregacji odpadów. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – przedstawiła plany budżetowe na 2017 rok. Projekt budżetu 

do 15 listopada br. został przekazany do Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz do Rady 

Miejskiej.  
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Budżet: 

Dochody budżetowe zaplanowano na 2017 rok w wysokości 82 mln zł, wydatki budżetowe 

zaplanowano w wysokości ponad 76 mln zł. Dochody bieżące w wysokości ponad 68 mln zł, 

wydatki majątkowe w wysokości ponad13 mln zł. Wydatki bieżące w wysokości ponad 46 

mln zł, wydatki majątkowe w wysokości  ponad 8 mln zł.  

 

Inwestycje:    

- zakończono rekultywacje terenów po byłej Nasycalni, teren ten po zakończeniu 5 letniego 

okresu trwałości projektu zostanie zagospodarowany na cele sportowo – rekreacyjne,  

- zakupiono siedziska do SCK, w połowie zakup siedzisk współfinansowany przez Firmę 

Solbet, w 2017 r. dokończenie doposażenia SCK (oświetlenie, nagłośnienie), 

- aktualnie wykonywana jest kanalizacja w ul. Piłsudskiego w celu umożliwienia nowo 

wybudowanym domom podłączenia się do kanalizacji, 

W 2017 roku: 

- opracowanie dokumentacji na inwestycje, która mają zostać sfinansowane z środków 

finansowych w ramach ZIT, 

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego  

i Czarnowa (w 2017 r. będzie gotowa dokumentacja na układ drogowy oraz 

zagospodarowanie przyczółków, naprawa ul. Żeglarskiej), budowa promu będzie trwała ok. 

1,5 roku, w III kw. 2018 r. jest szansa na uruchomienie promu,  

- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca oraz z Solca do Przyłubia aż do krajowej 

drogi nr „10”, 

- budowa dróg na Osiedlu Leśnym (opracowanie koncepcji, realizacja w 2018 r.) 

- budowa parkingu przy ul. Garbary, 

- budowa ul. Ogrodowej, 

- przebudowa ul. 22 Lipca i ul. Krótkiej, 

 - przebudowa ul. Robotniczej,  

- rewitalizacja społeczno – gospodarcza Placu Jana Pawła II i ulic przyległych, 

- platforma multimodalna, 

- przebudowa budynku przy ul. Bydgoskiej 11 na filię MGOPS, 

- rozbudowa budynku SP Nr 4 o zaplecze sanitarno - szatniowe , 

- zagospodarowanie budynku po ZSOiZ na potrzeby Szkoły Muzycznej, 

- termomodernizacja budynku GP Nr 2,  

- rozbudowa Centrum Edukacji i Aktywizacji, 

- zagospodarowanie terenów po byłym ogródku jordanowskim (fontanna, ławki itp.), 
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- zielone siłownie na terenie miasta, 

- modernizacja dwóch świetlic tj. „Jagódka” oraz we wsi Przyłubie, 

- uruchomienie przy basenie groty solnej i sauny. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – poinformowała, że Gmina Solec Kujawski jako jedyna  

z województwa kujawsko – pomorskiego uplasowała się w dziesiątce tegorocznej edycji 

Rankingu Zrównoważonego Rozwoju Jednostek Samorządu Terytorialnego. Uroczyste 

ogłoszenie wyników miało miejsce 14 listopada, podczas konferencji zorganizowanej  

w Sali Kolumnowej Sejmu RP.  

 

Ad.2 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gminny Program Rewitalizacji to program, który określa 

działania jakie trzeba wykonać na wskazanym terenie, aby przywrócić mu funkcje dawne, 

nadać nowe w celu zaktywizowania mieszkańców i rozwoju. Program składa się z dwóch 

etapów, pierwszy to wyznaczenie obszaru, drugi etap to sam program. Do tego celu powołano 

zespół, moderatora, który będzie kierował pracami, spotkania z grupami mieszkańców, 

przedsiębiorcami, organizacjami pozarządowymi itp. 

GPR został zatwierdzony uchwałą Rady Miejskiej i stanowi podstawę do pozyskania 

zewnętrznych środków finansowych, zwiększa możliwość np. uzyskania pozytywnej oceny 

wniosków o dofinansowanie np. W ramach ZIT. Projekty do realizacji to m.in. 

zagospodarowanie budynku szkoły przy ul. Kościuszki, zagospodarowanie budynku nr 4 na 

Placu Jana Pawła II, Osiedla Robotniczego.  

Pani Burmistrz powołała w drodze Zarządzenia Komitet Rewitalizacji w skład, którego weszli 

przedstawiciele urzędu, jednostek organizacyjnych urzędu, jednostek pomocniczych, 

przedstawicieli organizacji pozarządowych, przedstawiciele mieszkańców. 

 

Ad. 3 

R. Zakrocki - prośba o utwardzenie gruntowego odcinka ul. Kujawskiej, podłączenie do 

kanalizacji sanitarnej, oświetlenie tego odcinka drogi, samochody jeżdżą z dużą prędkością,  

a samochody ciężarowe rozjeżdżają tę drogę. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG - wiele ulic wymaga pilnego doświetlenia, szczególnie ul. 

Średnia, Kujawska, 22 Lipca na końcowym odcinku. Są to wysokie koszty. Przed 

wykonaniem oświetlenia należy zlecić opracowanie projektu. Na początku przyszłego roku 

będzie wiadomo czy uda się wykonać oświetlenie na zasadzie „zaprojektuj  
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i wybuduj” gdzie Gmina będzie spłacać tę inwestycję w ramach konserwacji. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gmina równa drogi sukcesywnie w zależności od sprzyjających 

warunków pogodowych, a nasypy, które tworzą się podczas równania również zostaną 

zlikwidowane. Samochody ciężarowe jeździły ul. Kujawską na czas prowadzonych prac przy 

rekultywacji terenów po Nasycalni. Teraz nie powinno to mieć miejsca.  

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. - gotowy jest projekt dot. wykonania kanalizacji  

w ul. Kujawskiej, zakład czeka na uzyskanie pozwolenia na budowę.  

 

E. Wójcik – zgłosił pilną potrzebę rozbudowy parkingów.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – na terenach gminnych stworzenie dodatkowych miejsc 

parkingowych na Osiedlu Toruńskim nie zostało ujęte w budżecie na 2017 rok. 

 

M. Niedźwiedzka – rodzice zgłaszają, że przy bloku socjalnym brakuje oświetlenia, jest 

niebezpiecznie. 

 

M. Słembarska – ciemno jest również w ul. Parkowej. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gmina ma w przygotowaniu projekt wykonania oświetlenie 

wraz z zagospodarowaniem terenu wokół bloku. 

Całe miasto wymaga wymiany oświetlenia z sodowego na ledowe. Trzeba to wykonać 

kompleksowo w miarę posiadanych środków.    

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – rozważymy możliwość postawienia lampy przy bloku 

socjalnym. Śledzimy na bieżąco programy, konkursy, z którym można by było pozyskać 

dofinansowanie na wymianę lub budowę nowego oświetlenia. 

 

A.Karłowski – Czy Gmina przewiduje pomoc finansowa dla mieszkańców w demontażu 

eternitu ? 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – Gmina ma uchwalony Program usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy. Azbest musi całkowicie zostać usunięty do roku 2032. 

Póki co Gmina nie przewiduje możliwości skorzystania przez mieszkańców z jakiegokolwiek 
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pomocy finansowej na ten cel.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – czekamy na uruchomienie programów, z których mieszkańcy 

mogliby skorzystać i pozyskać środki finansowe. Monitoruje ten temat, jeśli pojawi się taka 

szansa to poinformujemy o tym mieszkańców.  

 

M. Lewandowska – Czy Gmina przewiduje wsparcie finansowe na utworzenie dodatkowych 

szkółek, sekcji pływania dla dzieci szczególnie uzdolnionych sportowo ? Gdzie zajęcia 

mogłyby odbywać się w godzinach popołudniowych. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG - w pierwszej kolejności Gmina musi zmierzyć się w reformą 

oświatową, zobaczymy jak wpłynie to na budżet i dopiero wtedy będzie można rozważyć inne 

pomysły.        

 

Zebranie zakończono o 19
00

.  

 

                                                    Przewodniczący Zarządu Osiedla Toruńskiego 

                                             Andrzej Karłowski  

                                                    

 

Protokołowała          

Katarzyna Ciudzińska            


